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§ 33 Dnr FRN 2015/43-820 

Övertryckstält eller motsvarande anläggning för fotboll i 
Nacka 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att uppföra ett övertryckstält på Nacka IP.  
2. Fritidsnämnden beslutar att anslå 1 487 000 kronor i årlig hyra till 

kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Fritidsnämnden gav, vid nämndsammanträdet den 2014-09-25, § 115, kultur- och 
fritidsenheten i uppdrag att utreda en placering av övertryckstält eller motsvarande byggnad 
på lämplig plats. 
Enligt utredningen är det lämpligast att uppföra ett övertryckstält vid Nacka IP, där det 
finns ett brett idrottslig stöd för en placering av hall bland föreningarna. 
Ett övertryckstält som står uppställt under vintermånaderna ger möjlighet att spela på 
fullstor fotbollsplan. Inom Stockholmsregionen är det en stor brist på fullstora 
fotbollsanläggningar under tak, vilket medför att efterfrågan på halltider är stor, även dagtid 
vardagar. Detta skulle ge ett bättre täckningsbidrag för anläggningen. 

Handlingar i ärendet 
Fastighetsutvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 26 mars 2015 
Bilaga: Övertryckstält ekonomi 

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade på att ärendet skulle återremitteras med motiveringen att det 
bör utredas vilka möjligheter det finns att bygga en permanent byggnad med fullstora mått 
samt plats för löparbanor. 
Ordförande Richard Wendt (M) yrkade avslag på Martin Hellströmers (S) 
återremissyrkande.  

Beslutsgång 
Ordförande Richard Wendt (M) ställde Martin Hellströmers (S) återremissyrkande mot sitt 
avslagsyrkande och fann att återremissyrkandet har avslagits. 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Martin Hellströmer (S) och Karin Boman Röding (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Socialdemokraterna menar på att det var nödvändigt att finna en lösning på vart våra 
ungdomar i Nacka ska spela fotboll under vinterhalvåret. Vi är dock tveksamma till om ett  
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§ 33 forts  
 
tält är den optimala lösningen men det är absolut en lösning. Tyvärr är ett övertryckstält 
ingen klimatsmart lösning då det måste värmas upp med varmluft för att hålla tältet uppe 
under dagens alla timmar. Det krävs även stora insats för att montera upp och ner tältet 
samt förvara det under årets varmare månader. Vi hade hoppats att det skulle bli en mer 
multifunktions anläggning som även friidrotten och annan föreningsverksamhet skulle 
kunna använda. Det tilltänkta tältet kommer nu enbart att täcka storleken av en 
fotbollsplan. Det är även viktigt att poängtera att det här enbart är en del av lösningen till 
vart ungdomarna i Nacka ska spela fotboll på vintern det krävs ytterligare insatser för att 
uppfylla det behovet i framtiden. 
Vi hade istället budgeterat för att bygga en permanent multifunktionsanläggning som skulle 
kunnat få större utnyttjande av andra verksamheter och vart ett mer klimatsmart 
alternativ.”  
 
- - - - -  
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§ 34  Dnr FRN 2015/44 

Föreläggande om minskat buller vid Boovallen 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att upplåta Boovallen för föreningsverksamhet, till dess att 

beslut från miljö- och stadsbyggnadsnämnden avseende föreläggande av hur 
verksamhet på Boovallen får bedrivas, vunnit laga kraft, enligt följande 

- Boovallen 1, måndagar – torsdagar kl. 16.00 – 22.00 
- Boovallen 1, fredagar kl. 16.00 – 21.00 
- Boovallen 1, lördagar kl. 9.00 – 18.00 
- Boovallen 1, söndagar, kl. 9.00 – 21.00 
- Boovallen 2, måndagar – fredagar, kl. 16.00 – 21.00 
- Boovallen 2, lördagar, kl. 9.00 – 18.00 
- Boovallen 2, lördagar, kl. 9.00 – 21.00  
- Boovallen 1 och 2, sommarlov, kl. 9.00 – 21.00 

2. Att Boovallen kan upplåtas för arrangemang med högst fem tillfällen per år på 
lördagar till kl. 20.00 

3. Högtalaranläggning och annan ljudanläggning får inte användas annat än under 
Nackamästerskapen och på Boo FF-dagen, med max fyra dagar per år. 

4. All utomhusbelysning ska vara helt släckt senast 30 minuter efter att verksamheten 
avslutats på kvällen, till tidigast 60 minuter innan verksamheten börjar på 
morgonen.  

Ärendet 
Boende vid Boovallen har under flera år framfört klagomål, främst på buller, från 
verksamheten där. Kultur- och fritidsenheten har tillsammans med idrottsdriftsenheten 
gjort bullerutredningar vid två tillfällen som visar att riktvärdena i Naturvårdsverkets 
tillsynsvägledning överskrids. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har den 18 februari 2015 beslutat att förelägga 
fritidsnämnden att vidta vissa försiktighetsmått för verksamheten på Boovallen för att 
minska bullret. Beslutet har sedan överklagats den 23 mars och har därmed inte vunnit laga 
kraft. Detta innebär att fritidsnämnden kan upplåta Boovallen på de tider nämnden anser är 
lämpliga fram till dess att det finns ett beslut om föreläggande av åtgärder för att minska 
buller, som vunnit laga kraft.  
 
Kultur- och fritidsenheten bedömer att de tider som har upplåtits för föreningsdriven 
idrottsverksamhet under 2014 är rimliga att även framöver upplåta till föreningslivets 
verksamhet i avvaktan på att beslut har vunnit laga kraft. Därför föreslår enheten att 
nämnden beslutar att upplåta Boovallen för föreningsidrott under samma tider som under  
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§ 34 forts  
 
2014. Enheten föreslår också att användandet av högtalare ska begränsas och att 
belysningen ska regleras i och med ett beslut av fritidsnämnden i frågan. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 26 mars 2015  
Bilaga 1. Utdrag, sammanträdesprotokoll, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 18 februari 
2015 
Bilaga 2. Överklagande av miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut om Boovallen 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  
 
----  
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§ 35 Dnr FRN 2013/132 

Inriktning av fortsatt arbete med nya simhallar i Nacka 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att uppdraget (2013-09-18) till den dåvarande byggenheten 

avseende utredning av simhallar är utfört. 
2. Fritidsnämnden konstaterar att utredningen visar att det finns ett behov av simhall i 

områdena Fisksätra-Saltsjöbaden respektive Boo. Utredningen visar att det finns 
goda förutsättningar för en fortsatt lokalisering till det område där Näckenbadet nu 
ligger och för att bygga en ny simhall vid Myrsjöns idrottsplats.  

3. Alternativa lokaliseringar i Fisksätra respektive Orminge centrum bör dock utredas 
vidare. Fritidsnämnden bedömer att det beslutet bör fattas av kommunstyrelsen 
som har uppdraget som ägare av kommunens fastigheter. 

4. Fritidsnämnden överlämnar utredningen till kommunstyrelsen för fortsatt 
handläggning. 

Ärendet 
De två simhallar som finns i kommunen idag är nedgångna och slitna och bedömningen är 
att de behöver ersättas av nya anläggningar de närmaste tre till tio åren. Redan i tidigare 
simhallsutredningar har det konstaterats att det redan idag finns behov av en tredje simhall 
som bör placeras i Boo. I och med att befolkningen i kommunen ökar kan det på sikt också 
behövas en utökad kapacitet av simbanor i en ny simhall i centrala Nacka.  
 
Enheten för fastighetsutveckling har redovisat en simhallsutredning för fritidsnämnden, 
som bland annat innehåller förslag på placeringar för nya simhallar i Fisksätra-Saltsjöbaden 
respektive Boo.  
 
En ny simhall på samma plats som det befintliga Näckenbadet är den mest fördelaktiga 
placeringen ekonomiskt och genomförandemässigt för en simhall i Fisksätra-Saltsjöbaden, 
medan en placering i Fisksätra kan upplevas som mer tillgänglig samtidigt som den kan 
tillföra området flera positiva effekter, såsom ökad folkhälsa och social hållbarhet.  
 
En ny simhall vid Myrsjöskolan och Myrsjö idrottsplats är den mest fördelaktiga 
placeringen ekonomiskt och genomförandemässigt för en simhall i Orminge, medan en 
placering vid Orminge Centrum kan upplevas som mer tillgänglig samtidigt som den kan 
bidra mer rörelse i ett framtida stadsdelscentrum. De överväganden som behöver göras 
innan en slutgiltig placering föreslås, ligger dock på kommunstyrelsen som fastighetsägare. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 27 mars 2015  
Bilaga 1. Enheten för fastighetsutvecklings simhallsutredning daterad 2015-03-03 
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§ 35 forts   

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Martin Gunnesson (KD) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Vad gäller simhallens placering i Boo, anser Kristdemokraterna att även om det ur ett 
strikt idrotts- och fritidsperspektiv är två tämligen likvärdiga alternativ, så torde praktiska 
och ekonomiska skäl, samt alternativpotential för marken göra att Orminge C är ett 
väsentligt sämre alternativ än Myrsjö. 
Vad gäller avgörandet mellan Fisksätra och Saltsjöbaden finns många goda argument för 
båda platserna. En profilbyggnad av denna dignitet placerad i Fisksätra kunde stärka både 
områdets status och integrationen mellan områdenas innevånare, särskilt om andra 
infrastrukturinvesteringar görs som ytterligare förenklar de fysiska kommunikationerna, 
exempelvis genom en sammanbyggande exploatering. Därtill kommer det faktum att 
marken i Fisksätra skulle kunna tillåta en större byggnad, vilket vi anser skulle vara både 
motiverat och önskvärt. Detta bör särskilt beaktas och undersökas av Kommunstyrelsen. 
Om däremot varken kommundelarna byggs ihop mer eller hallen görs större, så måste 
försämringen av simmöjligheterna för motionärer och idrottare i Saltsjöbaden anses väga 
tungt i beslutet.”  
 
Louise Granath (FP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Med en ökande befolkningsmängd är behovet av en tredje simhall i Nacka stort. Nu ska 
simhallen i Boo äntligen bli verklighet, som ett efterlängtat komplement till den befintliga 
simhallen i centrala Nacka och den nya simhallen som planeras i Saltsjöbaden/Fisksätra. 
Inför beslutet om var de nya simhallarna ska placeras bör synpunkter inhämtas från 
föreningar, skolor, medborgare samt fastighetsägare i de aktuella centrumanläggningarna.” 
 
Pascal Fall (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”MP Nacka tycker att Näckenbadet ska flyttas till Fisksätra av flera anledningar. Fisksätra 
ligger bra till med närhet till vatten och natur och har goda kommunikationer så som 
Saltsjöbanan och bussar och det är lätt att ta sig dit med bil eller cykel. Vi vill att alla 
Nackabor ska känna stolthet och engagemang i sitt bostadsområde. En simhall är ett 
mycket bra verktyg för att motverka isolering och öka integration mellan olika 
befolkningsgrupper och inte minst öka simkunnigheten bland de boende i Fisksätra. 
En Simhall i Fisksätra skulle kunna bli en mötesplats som binder samman människor med 
olika kulturer och skapar möjligheter för nya möten i det sociala livet. En simhall besöks av  
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§ 35 forts  
 
alla generationer: pensionärer, ungdomar, barnfamiljer och skapar en gemenskap. De flesta 
har råd att gå till simhallen och det är en bra aktivitet för alla åldrar. Genom att arrangera 
olika aktiviteter i simhallen, så som simskola (för alla åldrar), crawlkurser, vattengympa, mm 
får man ännu mer integration, folk hälsa och social samvaro. 
En simhall är en påtaglig och symbolisk fördel för hela kommunen för att fler invånare från 
andra kommundelar skulle besöka Fisksätra och ta del av handel, kultur och natur. 
Med alla dessa fördelar som dessutom är i linje med kommunens integrations- och 
mångfaldsmål vill MP Nacka att en ny simhall ska placeras i Fisksätra.” 
 
Martin Hellströmer (S) och Karin Boman Röding (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Socialdemokraterna anser att lokaliseringen av en simhall i Boo området bör vara i 
Orminge Centrum. Det skulle enligt vår mening vara den optimala placeringen i området 
och skapa många synergier med centrumet samt skapa en närhet för besökare och 
ungdomar. På Myrsjö IP förespråkar vi istället att ytterligare plats kan tas i bruk för en 
eventuell expansion av Boo KFUMs rackethall samt även undersöka möjligheterna att 
lokalisera en simhall på området för att skapa ett levande idrottskluster. Det är även bra att 
det närmar sig ett beslut om ny simhall i Saltsjöbadsområdet då livslängden på 
Näckenbadet är oförutsägbar.” 
 
----  
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§ 36 Dnr FRN 2015/42-001 

Nytt personuppgiftsombud för fritidsnämnden   

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att entlediga Börje Sjölund från uppdraget att vara 

personuppgiftsombud för nämnden. 
2. Fritidsnämnden beslutar att utse Anneli Sagnérius till nytt personuppgiftsombud 

för nämnden. 

Ärendet 
Syftet med personuppgiftslagen är att skydda människor mot att deras personliga integritet 
kränks genom behandling av deras personuppgifter. Lagen gäller i huvudsak för sådan 
behandling av personuppgifter som helt eller delvis är automatiserad. 
 
Enligt lagen är det i en kommun de enskilda nämnderna som är personuppgiftsansvariga 
för de uppgifter som behandlas inom det egna ansvarsområdet. Med ansvaret följer ett 
skadeståndsansvar för skada och kränkning av den personliga integriteten som en be-
handling av personuppgifter i strid med personuppgiftslagen har orsakat.  
 
Den som helt eller delvis automatiskt behandlar personuppgifter skall anmäla alla 
behandlingar av personuppgifter som den gör till Datainspektionen. Anmälan behöver 
dock inte göras om den personuppgiftsansvarige har utsett ett personuppgiftsombud. Ett 
beslut att utse personuppgiftsombud skall anmälas till Datainspektionen. 
 
Personuppgiftsombudets uppgift är att självständigt se till att den personuppgiftsansvarige 
behandlar personuppgifter på ett lagligt och korrekt sätt och i enlighet med god sed, samt 
påpeka eventuella brister för den personuppgiftsansvarige.  Den personuppgiftsansvarige 
har således alltid det yttersta ansvaret för all behandling även om han har utsett ett ombud. 
 
Eftersom nuvarande personuppgiftsombud Börje Sjölund slutar sin anställning i 
kommunen inom en snar framtid behöver ett personuppgiftsombud utses. Kommunjurist 
Anneli Sagnérius har fått detta uppdrag men det formella beslutet måste fattas av nämnden 
eftersom varje nämnd är en egen myndighet. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 26 mars 2015  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
----  
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§ 37 Dnr FRN 2015/49 

Särskilt verksamhetsstöd för Järla IF FK Fotboll Dream 
Team 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beviljar Järla IF FK Fotboll Dream Team 40 000 kronor för att 

bedriva fotbollsverksamhet för personer med funktionsnedsättning samt arrangera 
prova-på-tillfällen för ungdomar med funktionsnedsättning. 

2. Järla IF FK Dream Team ska till kommunen inkomma med en skriftlig redovisning 
över föreningens verksamhet för personer med funktionsnedsättning senast den 1 
februari 2016. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har tidigare beviljat Järla IF FK Fotboll verksamhetsstöd för att starta upp 
fotbollsverksamhet för personer med funktionsnedsättning.  
 
Järla IF Fotboll Dream Team startades upp med att föreningen först arrangerade två 
stycken prova-på tillfällen, för person med funktionsnedsättning, under september 2014. 
Dream Team startades nästan direkt efter dessa tillfällen då deltagarna och deras föräldrar 
önskade det. Cirka 12 stycken ungdomar i åldern 9-19 år, blandat tjejer och killar, har 
deltagit Dream Team under året 2014. Alla som vill får komma och provträna innan man 
bestämmer sig för att vara med. 
 
Föreningen har inkommit med en ansökan om stöd för att utveckla och fortsätta att 
bedriva fotbollsverksamhet för personer med funktionsnedsättning. I framtiden hoppas 
Järla IF Fotboll Dream Team ha ett lag som är i åldrarna sju till nio år och ett lag med 
deltagare som är nio år och äldre som har neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. 
Dessutom ett Dream Team lag med barn och unga som är behov av större stöd.  
 
Kultur- och fritidsenheten anser att föreningens fotbollsverksamhet för personer med 
funktionsnedsättning samt deras utvecklingssatsning är värdefull. 
 
Enheten föreslår fritidsnämnden att bevilja bidrag med 40 000 kronor för att bedriva 
fotbollsverksamheten Dream Team, för personer med funktionsnedsättning, och för att 
kunna genomföra utvecklingsarbete samt att arrangera prova-på-dagar som är en stor del i 
tillgängliggöra verksamheten. 
 
Förslag till beslut ryms inom ramen för nämndens beslutande budget för fritid för personer 
med funktionsnedsättning. 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 forts  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 26 mars 2015  
Bilaga Utvärdering och ansökan Järla IF Fotboll Dream Team  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
----  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 Dnr FRN 2015/52 

Nacka Hundungdom- inomhusanläggning för 
hundverksamhet och tillgänglighetslösning (ramp) 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att utreda Nacka Hundungdoms förslag om en 

inomhusanläggning för hundverksamhet i Nacka  
2. Fritidsnämnden beslutar att utreda tillgänglighetslösning i form av en ramp på 

Nacka Hundungdoms befintliga klubbhus.  

Ärendet 
Föreningen Nacka Hundungdom har inkommit med ett brev till kultur- och fritidsenheten 
angående förslag om en inomhushall för att kunna bedriva deras verksamhet under 
vinterhalvåret samt finansiell hjälp med tillgänglighetslösning, i form av en ramp, till deras 
klubbstuga. 
 
Kultur- och fritidsenheten har kommunicerat med lokal- och fastighetsenheten för att få ett 
förslag på möjliga lokaler för denna typ av hundverksamhet. Det behöver dock utredas 
vidare och kostnadsförslag behöver tas fram innan beslut kan föreslås. Dialog har även 
förts kring utformning och kostnader för en ramp.  
 
Kultur- och fritidsenheten anser att det i Nacka kommun ska finnas ett brett och välförsett 
utbud av fritidsaktiviteter. Satsning på Nacka Hundungdoms verksamhet skapar 
möjligheter för barn och unga, med eller utan funktionsnedsättning, som har hund som 
fritidsintresse att få en meningsfull och aktiv fritid. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 mars 2015  
Bilaga Brev från Nacka Hundungdom Kultur- och fritidsenheten 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
----  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 Dnr FRN 2015/39 

Stöd till publika traditionsarrangemang  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att tillsammans med kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden utreda hur publika traditionsarrangemang kan genomföras och finansieras 
framöver. 

Ärendet 
Under flera år och fram till och med 2008 har de föreningar som arrangerat valborg, 
midsommar och julmarknad på främst Nyckelviken fått ett föreningsbidrag från 
fritidsnämnden som en ersättning för föreningens insatser. I samband med beslut om mål 
och budget beslöts 2008 att föreningsbidrag för traditionsbundna arrangemang skulle 
hanteras av kulturnämnden, då denna typ av verksamhet ansågs ligga närmare 
kulturnämndens ansvars- och kompetensområde än fritidsnämndens. Kulturnämnden har 
dessutom, både före och efter 2008, gett bidrag till kultur- och hembygdsföreningar för 
kulturprogram i samband med olika traditionsfiranden.  
 
Under senare år har föreningars intresse för att arrangera traditionsbundna arrangemang 
minskat då de menar att kommunens bidrag inte längre motsvarar det som föreningarna 
tycker är en skälig ersättning för de arbetsinsatser som ungdomar, ledare och föräldrar 
bidrar med. Föreningars motiv till att svara för delar av ett sådant arrangemang har varit att 
få en intäkt till föreningskassan som kan användas för föreningens övriga barn- och 
ungdomsverksamhet.  
 
Kultur- och fritidsenheten föreslår att fritidsnämnden tillsammans med kulturnämnden och 
natur- och trafiknämnden utreder hur publika traditionsarrangemang kan genomföras och 
finansieras framöver. Om det är önskvärt att arrangemang av detta slag genomförs av 
ideella föreningar är bedömningen att ett särskilt föreningsbidrag som motiverar föreningar 
att vilja lägga tid på detta. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 23 mars 2015  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet.  
 
 



17 (28) 
 16 april 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 forts   
 
”Sverigedemokrater anser att traditionsarrangemang i Sverige är de traditionella högtider 
som Jul, Midsommar, Nationaldag, Påsk, Valborg, etc.  
Till traditionsarrangemang skall inte räknas högtider från främmande religioner eller 
länder.” 
 
Martin Hellströmer (S), Karin Boman Röding (S), Pascal Fall (MP) och Ninni Lindberg 
(MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Socialdemokraterna och Miljöpartiet välkomnar att det nu påbörjas en utredning för hur 
traditionsarrangemang i Nacka ska utföras och finansieras i framtiden. Det är bra att få en 
hållbar lösning till detta då det är en viktig del för trivseln i kommunen. Vi hoppas även att 
utredningen ska titta på om Nacka kommun i framtiden kan stödja och anordna 
traditionsarrangemang från andra kulturer än den svenska då vi idag lever i en globaliserad 
värld”. 
 
----  
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§ 40 Dnr FRN 2015/53-210 

Startpromemoria för program för detaljplan för Kil 1:1, i 
Boo, Nacka kommun och Västra Ekedal 1:23 i Värmdö 
kommun 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att lämna yttrande att inom planprogrammet utreda om det finns 
möjligheter att lokalisera föreningsverksamhet, förslagsvis bullerstörande idrott såsom 
motorsport eller liknande i närheten av motorvägen. 
 
Fritidsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad.  

Ärendet 
Projektet avser att upprätta ett planprogram för att utreda förutsättningar för en framtida 
detaljplan och utbyggnad av området Kil på gränsen mellan Nacka och Värmdö. Området 
föreslås bli ett verksamhetsområde där utredningar inom planprogrammet får avgöra vilka 
verksamheter som är mest lämpade till exempel småindustri, infartsparkering, bussdepå 
eller biogasanläggning. Däremot ska handel och bostäder inte inrättas i området. 
 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplaneprogram för att bevaka att medborgarnas behov 
av motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Nämnden bevakar också att föreningarnas 
behov av anläggningar för deras behov beaktas i planeringen.  
 
Kultur- och fritidsenheten bedömer att det inte är angeläget att prioritera ytterligare 
fritidsanläggningar i denna del av kommunen. Planområdet betraktas inte som tillgängligt 
eller lämpligt för fritidsanläggningar. De boende i det näraliggande bostadsområdet vid 
Insjön bedöms inte ha behov av näraliggande idrotts- och fritidsanläggningar. Närmaste 
lekbollplan finns i anslutning till Idunskolan vid infarten till Velamsund. Enheten föreslår 
att fritidsnämnden inte lämnar yttrande över Startpromemoria för program för detaljplan 
för Kil 1:1, i Boo, Nacka kommun och Västra Ekedal 1:23 i Värmdö kommun, då den inte 
påverkar fritidsnämndens ansvarsområde.  
 
Enheten bedömer att förslaget till plan inte påverkar fritidsverksamhet då det i området 
idag inte finns några anläggningar som berörs. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 april 2015  
Bilaga Startpromemoria för program för detaljplan för Kil 1:1, i Boo, Nacka kommun och 
Västra Ekedal 1:23 i Värmdö kommun 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 forts  

Yrkanden 
Martin Hellströmer (S) yrkade, med instämmande av Pascal Fall (MP) och Bosse Ståldal 
(NL), ett tillägg att inom detaljplanen bör det utredas om det finns möjligheter att lokalisera 
föreningsverksamhet, förslagsvis bullerstörande idrott såsom motorsport eller liknande i 
närheten av motorvägen. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Martin Hellströmers (S) tilläggsyrkande. 
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.   
 
----  
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§ 41 Dnr FRN 2015/32-440 

Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga 
Motion den 21 november 2014 av Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
1. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
2. Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta 

fram och anta en strategi för förebyggande och främjande arbete för ungas hälsa 
och välbefinnande. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har överlämnat en motion om förebyggande arbete och 
tidiga insatser för barn och unga till socialnämnden och fritidsnämnden för utredning och 
förslag till beslut. Utredningen har genomförts i samarbete med sociala kvalitetsenheten. 
 
Motionen har lämnats av Bosse Ståldal (NL) och innehåller kortfattat följande förslag: 
- Utred behov av tidiga insatser och vinster med ett förebyggande arbete 
- Bygg upp en social investeringsfond i samarbete med andra aktörer 
- Upprätta en strategi och handlingsplan  
- Inför ett styrsystem som belönar långsiktig effektivitet 
 
Enhetens bedömning är att det finns kunskap om behov av tidiga insatser för barn och 
unga och de ekonomiska vinsterna. Enheten bedömer tillsammans med kultur- och 
fritidsenheten att de inte kan ta ställning till frågorna kring social investeringsfond och 
styrsystem. Frågorna är av en övergripande karaktär och behöver därför utredas och 
beslutas på kommunstyrelsenivå. Vidare är enheternas gemensamma bedömning att det är 
rimligt att kommunen arbetar fram en strategi för förebyggande och främjande arbete för 
ungas hälsa och välbefinnande 
 
Den samlade gemensamma bedömningen från sociala kvalitetsenheten och kultur- och 
fritidsenheten är att motionen ska avslås. 
 
Enheterna föreslår att kommunstyrelsen ger i uppdrag till fritidsnämnden och 
socialnämnden att gemensamt ta fram ett förslag till en strategi för förebyggande och 
främjande arbete för barn och ungas hälsa och välbefinnande. 
 
Ur ett barnperspektiv är det positivt med en strategi för det förebyggande och främjande 
arbetet eftersom det blir vägledande för hur kommunen ska arbeta för att gynna alla barn 
och ungdomar. 
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§ 41 forts  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 30 mars 2015  
Bilaga 1. Motion Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga, Bosse Ståldal (NL) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag, kommunstyrelsens arbetsutskott 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar 
Ordförande Richard Wendt (M) och Louise Granath (FP) lät anteckna följande till 
protokollet.  
 
”Vi är oroade över ungdomars ökade användning av droger. Vi är också oroade över den 
psykiska ohälsa som ökar, framför allt hos tjejer. En strategi för att förebygga och främja 
arbete för ungas hälsa och välbefinnande behövs därför.” 
 
----  
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§ 42  Dnr FRN 2015/54-810 

Redovisning av andel flickor respektive pojkar som 
deltar i olika fritidsaktiviteter  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Fritidsnämnden har i samband med beslut om mål och budget fastställt nyckeltal och 
väsentliga områden att prioritera, där det bland annat formuleras att nämndens resurser för 
fritidsverksamhet för barn och ungdomar ska fördelas så att både flickor och pojkar ges 
samma möjlighet att utöva sina fritidsintressen.  
Kultur- och fritidsenheten har samlat in uppgifter från föreningar och andra 
verksamhetsutförare samt studerat tillgänglig statistik och därefter sammanställt dessa 
uppgifter för att visa på ett nuläge när det gäller andelen flickor respektive pojkar som tar 
del av det fritidsutbud som kommunen finansierar.  
Ett spann mellan 40 och 60 procent av respektive kön per fritidsaktivitet, föreningskategori 
eller anläggningskategori betraktas i flera sammanhang som en rimlig och acceptabel 
fördelning. Trots det kan det finnas skäl för ytterligare främja en jämnare fördelning mellan 
kön. 
Andel flickor respektive pojkar som tar del av fritidsutbudet sammanfattas i denna tabell  
Tabell 1. 

Andel flickor respektive pojkar som deltar i olika fritidsaktiviteter  Flickor Pojkar  

Medlemskap i förening som får föreningsbidrag av fritidsnämnden 45 % 55 % 

Deltagartillfällen i föreningsverksamhet som får föreningsbidrag av fritidsnämnden 43 % 57 % 

Fördelning av tid idrottsanläggningar  53 % 47 % 

Deltagare i kolloverksamhet 60 % 40 % 

Besökare på fritidsgårdar  43 % 57 % 

 
Nyckeltal för fördelning av tid i idrottsanläggningar grundas på de föreningar som redovisat 
hur de använder de tider de tilldelats. Ett antal föreningar som bedriver idrotter där pojkar 
deltar i högre utsträckning än flickor har inte medverkat i denna undersökning, varvid detta 
uppgiften om fördelning av tid mellan flickor och pojkar bör tolkas med viss försiktighet.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 februari 2015  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
---- 
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§ 43 Dnr FRN 2015/51-819  

Jämställd fritid och idrott vid fritidsnämndens beslut 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att utreda frågan om hur tjejer och killar kan ges lika möjligheter 
inför fritidsnämndens beslut om prioriteringar, medelstilldelning och investeringar, dessa 
ska kunna verifieras med nyckeltal. 

Ärendet 
Ett politikerinitiativ har tagits från folkpartiet, Louise Granath, (FP), avseende frågan om 
hur tjejer och killar kan ges lika möjligheter till en aktiv fritid. Initiativet stöds av Pascal Fall 
(MP). 
 
Förslagsställaren föreslår att fritidsnämnden ska säkerställa att tjejer och killar ska ha 
likvärdig tillgång till idrotts- och fritidsmöjligheter samt attraktiva tider i kommunens 
anläggningar. Nyckeltal ska verifiera att attraktiva uthyrningstider i kommunens 
anläggningar fördelas jämt mellan tjejer och killar. Vidare föreslås att Fritidsnämndens 
kapacitetsutredning för framtida investeringar inom fritidsområdet, antar ett tydligt 
jämställdhetsperspektiv, där utgångspunkten är att tjejers och killars idrott, fritid och 
rekreation beaktas vid planering och investeringar. Det föreslås också att fritidsnämndens 
beslut alltid ska fattas utifrån ett jämställdhetsperspektiv, där tjänsteskrivelser föreslås 
innehålla ett avsnitt ”Konsekvenser för jämställdhet mellan tjejer och killar”. 
 
Mot bakgrund av en tidigare fråga från nämnden, redovisas i ett eget ärende vid denna 
nämnd, resultat från utredning avseende andelen flickor och pojkar som deltar i olika 
fritidsaktiviteter. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 31 mars 2015  
Bilaga 1. Politikerinitiativ Jämställd idrott och fritid, Louise Granath (FP), den 3 mars 2015  
Bilaga 2. Politikerinitiativ Lika mycket pengar till flickor och pojkar i Nacka, Pascal Fall 
(MP), den 20 februari 2015 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
---- 
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§ 44 Dnr FRN 2015/50-820 

Politikerinitiativ Porsmosseverket 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att utreda om en anläggning av fotbollsplan på Porsmosseverket. 

Ärendet 
I enlighet med inlämnat politikerinitiativ till fritidsnämndens möte 2015-03-12, beslutar 
fritidsnämnden att utreda frågan, om möjligheterna att anlägga en 11-mannaplan på 
Porsmosseverket. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 31 mars 2015  
Bilaga politikerinitiativ Porsmosseverket  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar  
Martin Hellströmer (S) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Vi Socialdemokrater blir alltid glada när majoriteten vill bygga fotbollsplaner. Marken på 
Porsmosseverket är stor och det skulle få plats med både en fotbollsplan och bostäder. Vi 
får även hoppas på Moderaterna snart kommer med ytterligare initiativ om fotbollsplaner 
då även i centrala Nacka där behovet är stort och kommer öka markant.” 
 
---- 
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§ 45   

Information om pågående arbete med fritidsstrategi  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Thomas Sass, utvecklingsledare på kultur- och fritidsenheten, informerar nämnden om 
pågående arbete med fritidsstrategi i Nacka kommun. Arbetet med fritidsstrategin inleds i 
hösten 2014, det har skett ett antal workshop med olika aktörer där det har analyserats både 
mål och vision. Några utmaningar som har identifierats hittills är bland annat en stark 
befolkningstillväxt, tillgänglig fritid, förändrade former för engagemang samt fritidsfrågor i 
samhällsbyggandet. Underlag för beslut om fritidsstrategin planeras att vara klar i våren 
2015.   

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
---- 
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§ 46  

Anmälningsärenden   

Beslut 
Fritidsnämnden noterar att den har tagit del av handlingar.  
Fritidsnämnden beslutar att samtliga representanter i fritidsnämnden får delta i 
Fritidsmingel den 7 maj 2015 och har rätt till sedvanligt arvode för sitt deltagande. 

Ärendet 

Delegationsbeslut  
Ersättning för fritidsgårdsverksamhet 2015 som drivs i kommunal regi  
Särskilt föreningsstöd i form av projektbidrag på 3000 kronor till Älta parkourförening för 
medverkan på ungdomsmässan Nacktiv  
Särskilt föreningsstöd i form av projektbidrag på 3000 kronor till Nacka Wallenstam IBK 
för medverkan på ungdomsmässan Nacktiv 
Särskilt föreningsstöd i form av projektbidrag på 1500 kronor till Skuru IK Basket för 
medverkan på ungdomsmässan Nacktiv 
Särskilt föreningsstöd i form av projektbidrag på 573 kronor till Utsiktstornet för 
medverkan på ungdomsmässan Nacktiv 
Aktivitetsbidrag till KSSS (Kungliga Svenska Segel Sällskap) på 79 305 kronor för hösten 
2014 
Ordförandebeslut om bidrag för valborgsfirande på Nyckelviken 2015  

Inkomna skrivelser  
Öppet brev till Fritidsnämnden om fler synpunkter på Nacka Simhall 
E-post meddelande Beträffande Modellflygklubben Red Barons linflygfält i Grusgropen, 
Älta 
Brev från Föreningsrådet i Älta om Pelarsalen i Älta samt ett svar på brevet från Susanne 
Broman Kjulsten  

Inbjudningar  
Inbjudan till Stadsbyggnadsdagen i Nacka den 24 april 2015, Quality Hotel Nacka.  
Inbjudan till Fritidsmingel den 7 maj 2015   
Inbjudan till Nacka nätverkets konferens Fritidsgårdens roll idag och i morgon, 27 - 28 maj 
2015, Bommersviks kursgård, Nykvarn.  

Yrkanden 
Ordförande Richard Wendt (M) yrkade att samtliga representanter i fritidsnämnden får 
delta i Fritidsmingel den 7 maj 2015 och har rätt till sedvanligt arvode för sitt deltagande.  
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§ 46 forts  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med ordförandes yrkande.  
 
---- 
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§ 47   

Övriga frågor  
Det fanns inga övriga frågor på mötet.  
 
---- 


